

Brüssel, den 6. Dezember 2018
(OR. en)

15171/18

JAIEX 162
EUROJUST 169
COPEN 431
FRONT 435

I/A-PUNKT-VERMERK

Absender:	Vorsitz
Empfänger:	Ausschuss der Ständigen Vertreter/Rat
Nr. Vordok.:	14640/18
Betr.:	Absicht von Eurojust, Verhandlungen über den Abschluss einer Kooperationsvereinbarung mit Frontex aufzunehmen

1. Mit Schreiben vom 8. November 2018 (siehe Anlage), hat der Präsident von Eurojust dem Rat mitgeteilt, dass Eurojust beabsichtigt, in Anwendung von Artikel 26 Absatz 1 Buchstabe c des Beschlusses 2002/187/JI des Rates vom 28 Februar 2002 über die Errichtung von Eurojust, zuletzt geändert durch den Beschluss 2009/426/JI des Rates vom 16. Dezember 2008, mit Frontex Verhandlungen über den Abschluss einer Kooperationsvereinbarung aufzunehmen.
2. Gemäß Artikel 26 Absatz 2 des genannten Beschlusses kann der Rat nach dieser Unterrichtung (Notifizierung) "*alle von ihm als geeignet erachteten Schlussfolgerungen ziehen*".
3. Deshalb wurde das besagte Schreiben den Mitgliedstaaten in der Sitzung der Gruppe JAI-RELEX vom 3. Dezember 2018 zur Erörterung vorgelegt. Die Mitgliedstaaten haben keine Bemerkungen vorgebracht.
4. Vorbehaltlich der Bestätigung durch den AStV wird der Rat ersucht, zur Kenntnis zu nehmen, dass Eurojust beabsichtigt, mit Frontex Verhandlungen über den Abschluss einer Kooperationsvereinbarung aufzunehmen.



EUROJUST
The European Union's Judicial Cooperation Unit
P.O. Box 16183 - 2500 BD The Hague • The Netherlands

D180255

To the attention of the President of the JHA Council of the EU
Dr Josef Moser
Federal Minister of Constitutional Affairs, Reforms,
Deregulation and Justice
Austria

Via e-mail only:
[\[Nathalie.pensaert@consilium.europa.eu\]](mailto:Nathalie.pensaert@consilium.europa.eu)

The Hague, 8 November 2018

Eurojust's intention to enter into negotiations with a view to concluding a cooperation agreement with Frontex

Dear Minister Moser,

In accordance with Article 26(1)(c) of the Council Decision of 28 February 2002 setting up Eurojust, as last amended by Council Decision 2009/426/JHA of 16 December 2008, I am pleased to inform you that Eurojust envisages instituting formal negotiations by February 2019 of a cooperation agreement with Frontex.

This step follows the decision taken on 6 November 2018 by the College of Eurojust to initiate formal negotiations with Frontex with a view to concluding a cooperation agreement to enhance cooperation in the fight against migrant smuggling and other serious crimes.

We look forward to receiving the conclusions the Council might deem appropriate in this respect.

Yours sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to be 'L. Hamran'.

Ladislav Hamran
President of Eurojust